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Geacht college, leden van de Raad,

Vanavond bespreken we, zoals de uitnodiging weergeeft, de Kadernota van de 
gemeente Laren. Een Kadernota die gebaseerd is op plannen van het college, 
met een coalitieakkoord als fundament.

Een document dat ons pas laat heeft bereikt. Nog weer later zelfs als vorig jaar. 
Dit maakt dat er beperkt tijd is om de inhoud kritisch door te nemen, er weinig 
tijd is om met fractiespecialisten is om te overleggen. Dat moet volgend jaar 
echt veel eerder!

Het CDA LAREN constateert het volgende:

Laren is een fijne gemeente om te wonen en te werken. Maar er bestaat een 
opmerkelijk verschil tussen die kwaliteit en de financiële positie waarin deze 
mooie gemeente zich bevindt.

Dit contrast is zeer zorgelijk maar eigenlijk ook heel raar. Want waarom heeft 
zo’n bloeiende gemeente zo’n zorgelijke financiële positie?

Met het succes van Singer heeft Laren een haast grootstedelijke voorziening 
binnen haar grenzen die voor neveneffecten zorgt, zoals parkeerdruk. Dat legt 
een extra last op de gemeentelijke voorzieningen naast alle andere taken die er 
al zijn en zich verder ontwikkelen. Maar ook de winkelvoorzieningen en de 
algemene ambiance van laren trekken veel bezoekers. Gelukkig maar, zeggen 
ook wij, maar er is een schaduwzijde.

We moeten oppassen dat Laren niet aan haar eigen succes ten onder gaat en 
dat vergt een actieve opstelling van het gemeentebestuur en een daarbij 
behorende aanpak van de gemeentelijke financiën.

In deze Kadernota is het CDA LAREN op zoek gegaan naar uw analyse en 
maatregelen, uw reactie op dit door het CDA Laren -niet voor het eerst- 
geconstateerde contrast.
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Antwoorden of ideeën hebben wij als CDA LAREN helaas niet kunnen vinden.

Natuurlijk de verkoop van het gemeentehuis doet zich gelden, flatteert de 
zorgelijke financiële positie enigszins. Is incidenteel geweest. Eigenlijk eet de 
gemeente zichzelf hiermee op.

En in de gemeenteraadsvergadering van 28 juni jl. merkte de wethouder 
Financiën een nieuwe eenmalige financiële meevaller op. De gelden door de 
provincie Noord-Holland en de gemeente Amsterdam., betaald als 
tegenprestatie voor het uittreden uit het Goois Natuurreservaat, worden naar 
rato over de gemeente verdeeld. 

Het is fijn dat deze meevallers zich voordoen maar het adresseert niet het door 
ons gesignaleerde probleem.

CDA-Laren is van mening dat aanvullende maatregelen m.b.t. de 
financieringsopzet van het “business model” van Laren aan de orde zijn.

Ons staat daarbij voor ogen dat het gemeentebestuur het initiatief neemt om 
naast overheidsuitkeringen en gemeentelijke belastingen en heffingen een 
derde inkomstenbron te ontwikkelen in de vorm van inkomsten uit 
economische activiteiten die door de gemeente worden mogelijk gemaakt.

Vraag:

1 Deelt het gemeentebestuur onze analyse m.b.t. het zich 
ontwikkelende contrast tussen de groei en bloei van Laren enerzijds 
en de kwetsbare financiële positie anderzijds,

2 Deelt het gemeentebestuur onze visie op de  noodzaak om de 
ontwikkeling van een derde inkomstencategorie (uit economische 
activiteiten) actief ter hand te nemen?

3 Welk bedrag zal Laren ontvangen uit hoofde van herschikking GNR?
4 Is dit bedrag vrij besteedbaar voor de gemeente anders gevraagd 

komt dit bedrag ten goede aan de algemene reserve?
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De inflatie blijft voorlopig hoog volgens DNB. De gevolgen daarvan zien wij niet 
terug komen in deze Kadernota. Zoals u eerder aangaf maakt elke afdeling een 
eigen inschatting van deze gevolgen maar of en in hoeverre het totale effect 
van de inflatie is meegenomen valt uit de kadernota niet af te leiden.

Dit is zeer zorgelijke situatie. Immers er moeten leningen die tegen lage rentes 
zijn aangegaan, worden geherfinancierd. En dat bij een oplopende rentestand.

Vraag: 

5. wat is uw eigen mening en idee bij deze situatie? 
6. Bent u bereid die doorrekening alsnog te maken en voorafgaande aan de 

Begrotingsraad in november aan ons te presenteren? 

Afgelopen jaren wordt er meer en meer gesproken over het jaar 2026 zijnde 
het ‘zwarte gat’ in de gemeentelijke begrotingen.

Vraag:

7. Wat is uw eigen visie hierop, wat gaat u hier zelf aan doen?

Naar mening van het CDA LAREN is een eigen visie op het ontwikkelen van een 
eigen inkomstenbron én tegelijkertijd verlagen van de kosten onontbeerlijk om 
zo vrolijk en fijn verder te leven als we in de aanvang van onze inbreng 
verwoorden. 

In dat verband noemen wij de aanstaande Verkeersvisie (!)

Naar mening van het CDA LAREN biedt deze kansen en wel op de volgende 
manier.

Singer Laren is succesvol, niet in de laatste plaats door de ruimhartige donatie 
van een zeer betrokken en gewaarde inwoonster van Laren. Dit heeft zelfs tot 
een tweede legaat geleidt. Het Singer Laren heeft het schip op koers. Nieuwe 
legaten in de toekomst moeten niet uitgesloten worden.

De verwachting wordt door CDA Laren uitgesproken dat dit de 
bezoekersaantallen zal vergroten, meer structureel en doorlopend. Forse 
bezoekersaantallen bieden de gemeente Laren een ultieme kans.
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Een kans voor Laren om samen met SINGER LAREN te zorgen voor een 
toekomstgerichte ondergronds parkeeroplossing, ruim van opzet, goed 
bereikbaar. Voor SINGER LAREN en voor het dorp. 

Met de opbrengsten hieruit kan de bijdrage aan Singer Laren verder afgebouwd 
worden.

De kans voor Laren in deze is een goed en deugdelijk parkeerbeleid en een 
autoluw centrum, op maat en passend voor de eigen inwoners, voor de 
ondernemers en vastgoedbeleggers. Immers alleen dan kan het centrum meer 
autoluw gemaakt worden. Uw ambitie helpt CDA LAREN hiermee realiseren. 

Voor CDA LAREN telt vooral een leefbaar, fijn dorp met een 
toekomstbestendige financiële situatie. Een BELEVING die in overeenstemming 
komt met de WERKELIJKHEID.

Voorzitter, leden van het college, raadsleden, 

de fractie van CDA LAREN kijkt met belangstelling uit naar uw reactie op de 
gestelde vragen.

Dank voor uw aandacht.


